

Ukraine: PACE President calls for the release of Yuriy Lutsenko

Strasbourg, 28.02.2012 - The President of the Parliamentary Assembly of the Council of Europe (PACE), Jean-Claude Mignon, today appealed to the Ukrainian authorities to free former Ukrainian Minister of the Interior Yuriy Lutsenko, who was yesterday sentenced by a court in Kyiv to four years' imprisonment for exceeding his official powers and for abuse of office.

"The former Minister of the Interior was not given a fair trial, and the charges of which he was found guilty are absolutely no justification for a prison sentence. The fact that former Prime Minister Yulia Tymoshenko is still in detention and that Yuriy Lutsenko has been convicted both strengthen the feeling that the charges against both these opponents of the government are of a political nature," he said.

"It is unacceptable for former members of the government of a Council of Europe member state to be prosecuted for political reasons. This practice is contrary to the rule of law and takes Ukraine further away the principles of our organisation as well as the European integration to which this country aspires.

As our Assembly requested last month in Resolution 1862, the charges against these former members of the government must be dropped. It is a matter of urgency for the Ukrainian authorities to release Mr Lutsenko, who, like Mrs Tymoshenko, is a victim of a policy pursued by the present government in an effort to call into question decisions taken by a previous government," concluded Mr Mignon.

[Resolution 1862 \(2012\)](#): The functioning of democratic institutions in Ukraine

Ukraine : le Président de l'APCE demande la libération d'Iouri Loutsenko

Strasbourg, 28.02.2012 - Le Président de l'Assemblée parlementaire du Conseil de l'Europe (APCE), Jean-Claude Mignon, a lancé aujourd'hui un appel aux autorités ukrainiennes pour qu'elles libèrent l'ancien ministre ukrainien de l'Intérieur, Iouri Loutsenko, condamné hier par un tribunal de Kiev à quatre ans d'emprisonnement pour avoir outrepassé ses compétences et pour abus de pouvoir.

« Le procès instruit contre l'ancien ministre de l'Intérieur n'a pas été équitable et les charges pour lesquels il a été condamné ne pouvaient absolument pas justifier une peine d'emprisonnement. Tout comme le maintien en détention de l'ex-Premier ministre Ioulia Timochenko, la condamnation de Iouri Loutsenko renforce le sentiment que les charges retenues contre ces deux opposants sont de nature politique », a-t-il déclaré.

« Il est inacceptable que dans un Etat membre du Conseil de l'Europe d'anciens membres du gouvernement soient poursuivis pour des motifs politiques. Cette pratique est contraire à l'Etat de droit et éloigne l'Ukraine des principes de notre organisation et, par conséquent, également de l'intégration européenne à laquelle ce pays aspire.

Comme notre Assemblée l'a demandé le mois dernier dans sa résolution 1862, les charges retenues contre ces anciens membres du gouvernement doivent être abandonnées. Il est urgent que les autorités ukrainiennes libèrent M. Loutsenko qui, tout comme Mme Timochenko, est victime d'une politique mise en œuvre par le pouvoir en place cherchant à incriminer les décisions prises par un gouvernement précédent », a conclu M. Mignon.

[Résolution 1862 \(2012\)](#) : Le fonctionnement des institutions démocratiques en Ukraine



The Assembly brings together 318 members from the national parliaments of the 47 member states.
President: Jean-Claude Mignon (EPP/CD) - Secretary General of the Assembly: Wojciech Sawicki.
Political groups: EPP/CD (Group of the European People's Party); SOC (Socialist Group);
EDG (European Democrat Group); ALDE (Alliance of Liberals and Democrats for Europe);
UEL (Group of the Unified European Left).